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Abstract (en)
A device for controlling and regulating a diesel engine, with a base controller (8), to which performance quantity signals of the engine are fed and
an output signal of the base controller is used for setting the fuel and/or air quantity, with a rotational speed calculator (9) for calculating a cylinder-
specific rotational speed (ni) and a mean rotational speed signal () with a comparator unit (11) for outputting alteration values ( DELTA Qi) for each
cylinder if the cylinder-specific rotational speeds (ni), are below or above the mean rotational speed (), with a correction value memory (19) with z
cylinder memories (19-i) for the cylinder-specific correction values, it being possible for the alteration values ( DELTA Qi) to be fed to the cylinder
memories (19-i). Each cylinder is allocated its own final controlling element for the fuel quantity, the output signal of each cylinder memory (19-
i) together with the output signal of the base controller (8) being fed in each case to a control unit (3-i) for the allocated final controlling element,
each cylinder memory (19-i) having k working- point-dependent memory areas (19-ij) and a memory-area selection unit (18) allocating the input
and output of each cylinder memory (19-i) to a selected memory area or selected memory areas as a function of the mean rotational-speed signal
(n) and/or other performance quantities according to a predetermined selection characteristic via an allocation unit (23-i, 24-i; 31) controlled by it.
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Abstract (de)
Eine Einrichtung zum Steuern und Regeln eines Dieselmotors, mit einem Basisregler (8), dem Betriebsgrößensignale des Motors zugeführt
sind und ein Ausgangssignal des Basisreglers zur Einstellung der Kraftstoff- und/oder Luftmenge dient, mit einem Drehzahlrechner (9), zur
Berechnung einer zylinderspezifischen Drehzahl (ni) sowie eines mittleren Drehzahlsignals (n), mit einer Vergleichereinheit (11) zur Ausgabe von
Änderungswerten (Δ Qi) für jeden Zylinder, falls die zylinderspezifischen Drehzahlen (ni) unter oder oberhalb der mittleren Drehzahl (n) liegen, mit
einem Korrekturwertspeicher (19) mit z Zylinderspeichern (19-i) für die zylinderspezifischen Korrekturwerte, wobei den Zylinderspeicher (19-i), die
Änderungswerte (ΔQi) zuführbar sind. Jedem Zylinder ist ein eigenes Stellglied für die Kraftstoffmenge zugeordnet, wobei das Ausgangssignal
jedes Zylinderspeichers (19-i) zusammen mit dem Ausgangssignal des Basisreglers (8) je einer Ansteuereinheit (3-i) für das zugeordnete Stellglied
zugeführt ist, jeder Zylinderspeicher (19-i) k arbeitspunktabhängige Speicherbereiche (19-ij) aufweist und eine Speicherbereichauswahleinheit (18)
in Abhängigkeit von dem mittleren Drehzahlsignal (n) und/oder anderen Betriebsgrößen nach einer vorgegebenen Auswahlcharakteristik über eine
von ihr angesteuerte Zuordnungseinheit (23-i, 24-i; 31) Ein-und Ausgang jedes Zylinderspeichers (19-i) einem ausgewählten Speicherbereich bzw.
ausgewählten Speicherbereichen zuordnet.
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